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      Аннотация

    
        
          In this research work, the conditions of digitalization in the countries of the Eurasian Economic Union are considered. The essence and trends of the digital strategy of the EAEU are revealed, in particular, the emphasis is placed on its structural composition. We analyzed digital indicators by comparative analysis. The foreign experience in the field of problem solving in the process of digital transformation of the economy was studied as well. The features and constraining factors for the development of digital transformation of economic sectors are determined, and on their basis scientific conclusions are drawn on the formation of a single digital space of the EAEU. Scientific conclusions are made for the further development of the digital economy by studying the features and constraints of the development of digital transformation in various sectors of the economy of the EAEU. Digitalization is one of the dominant processes of modern economic development both at the national level and globally. Because of this, digital transformation is seen as the main agenda for the Eurasian Economic Union, facilitating the free movement of goods, services, labor and capital between member states. The EAEU creates the appropriate conditions for the member countries to fulfill the key statutory tasks in all areas of the country's foreign and domestic economic activities. This is confirmed by the significant growth of macroeconomic indicators following the results of the first five-year period. The EAEU gross domestic product at purchasing power parity (GDP at PPP) increased by 13%, GDP per capita by 12%, the unemployment rate decreased by 12%, investment in fixed assets increased by 19%. The volume of mutual trade of the EAEU in November 2019 amounted to 5,628.8 million US dollars. By November 2018, its value increased by 11.3% or $572.3 million, or by 5.9% or $315.6 million compared to the previous month. For Kazakhstan, the growth rate compared to 2018 was 123.7% (USD 598.2 million) Purpose of the study. The purpose of the study is to study the regional challenges and opportunities of the member countries of the EAEU in the sector of digital economy. Furthermore, we aimed to investigate the barriers, problems in the field of digitalization and to provide scientific and practical conclusions on their solutions. In the process of research, structural-system approaches, classification, logical method, scientific abstraction, generalization method were used. Using these methods together made it possible to carry out a comprehensive and complex analysis of the studied area, to make theoretical generalizations, to formulate practical recommendations and conclusions.
        

        
          В данной исследовательской работе рассмотрены условия цифровизации в странах Евроазиатского экономического союза. Также, раскрываются сущность и тенденции цифровой стратегии Евроазиатского экономического союза, в частности, сделан акцент на её структурный состав. Проанализированы  цифровые индикаторы методом сравнительного и сопоставительного анализа. Также, изучен зарубежный опыт в сфере решения проблем в процессе цифровой трансформации экономики. Определены особенности и сдерживающие факторы развития цифровой трансформации отраслей экономики, и на их основе сделаны научные выводы по формированию единого цифрового пространства Евроазиатского экономического союза. Сделаны научные выводы для дальнейшего развития цифровой экономики путем изучения особенностей и сдерживающих факторов развития цифровой трансформации в различных отраслях экономики Евроазиатского экономического союза. Цифровизация является одним из доминирующих процессов современного экономического развития как на национальном уровне, так и в глобальном масштабе. В силу этого, цифровая трансформация видится главной повесткой для Евразийского экономического союза, содействующая свободному движению товаров, услуг, рабочей силы и капитала между государствами-членам. ЕАЭС создает надлежащие условия для выполнения странами-участницами ключевых уставных задач во всех сферах внешней и внутренней экономической деятельности страны. Это подтверждается значительным ростом макроэкономических показателей по итогам первой пятилетки. Валовой внутренний продукт ЕАЭС по паритету покупательной способности (ВВП по ППС) увеличился на 13%, ВВП на душу населения - на 12%, уровень безработицы снизился на 12%, инвестиции в основной капитал выросли на 19%. Объем взаимной торговли ЕАЭС в ноябре 2019 года составил 5 628,8 млн долл. США. К ноябрю 2018 года его стоимость увеличилась на 11,3% или 572,3 млн. долл. США, по сравнению с предыдущим месяцем - на 5,9% или 315,6 млн. долл. США. Для Казахстана темп роста по сравнению с 2018 годом составил 123,7% (598,2 млн. долл. США). Цель исследования - изучить региональные вызовы и возможности стран входящие в ЕАЭС при цифровизации экономики. Также, рассмотреть преграды, проблемы в области цифровизации и изложить научно-практические выводы по их решениям. В процессе исследования использованы структурно-системные подходы, классификация, логический метод, научное абстрагирование, метод обобщения. Применение этих методов в совокупности позволило осуществить всесторонний, комплексный анализ изучаемой сферы, сделать теоретические обобщения, сформулировать практические рекомендации и выводы.
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